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A házigazdák nevében
Brachna Irén, a Chován Kálmán
Mûvészeti Alapiskola igazgatója
köszöntötte a verseny résztve-
võit, a zsüri tagjait és az érdek-
lõdõ közönséget. A városveze-
tés képviseletében dr. Gyalog
Sándor alpolgármester kívánt
szép sikereket a megye 11 mû-
vészeti iskolájából érkezett 64

Klarinét, szaxofon, fagott...
Immár harmadik alkalommal rendezték meg � ezúttal Szar-
vason � a Békés megyei zeneiskolák fafúvós versenyét. Az
eseménynek április 17-én, csütörtökön a Fõ téri Iskola dísz-
terme adott otthont.

versenyzõnek, akik klarinét,
szaxofon, oboa és fagott kategó-
riákban mérték össze tudásu-
kat. Az elõadott produkciókat
igen neves mûvészekbõl álló
zsûri értékelte, akik vala-
mennyien a Szegedi Tudomány-
egyetem Konzervetórimának ta-
nárai: Maczák János tanszékve-
zetõ docens, klarinétmûvész,

Török János adjunktus, klarinét-
mûvész és Tóth Györgyi oboa-
mûvész.

A délelõtt folyamán elõször a
klarinét kategória különbözõ
korcsoportjaiban induló ver-
senyzõk mérték össze tudásu-
kat. Valamennyien egy-egy köte-
lezõ és egy szabadon választott
mûvet adtak elõ. Délután pedig
megszólaltak a fagottok, oboák
és szaxofonok.

Az egésznapos rendezvény
idejére más programokról is
gondoskodtak a szervezõk: az
iskola földszintjén egy különte-
remben húsvéti játszóház várta
a gyerekeket, lehetõség volt egy
hangszer és hangszeralkatrész
kiállítás megtekintésére, sõt
hangszerek vásárlására is.

Délután öt óra tájban érkez-
tek el a legizgalmasabb pillana-
tok: megszületett a zsüri dönté-
se. Az eredményhirdetéskor két
szarvasi versenyzõ is szép siker-
nek örülhetett � Szabados Tóth
Bálint a klarinét I. korcsoport-
ban elsõ, míg Sindel Tímea a
klarinét III. korcsoportjában
harmadik helyezést ért el.

L.J.

A Városi Könyvtár két pályá-
zatához hagytak jóvá, összesen
220 ezer forint önerõt a
képiselõk, a múlt heti rendkívü-
li testületi ülésen. A könyvtár a
Nemzeti Kulturális Alapprogram
Könytári Szakkolégiumának két
felhívására pályázhat ezek után:
az egyik a fogyatékkal élõk
könyvtári szolgáltatásainak fej-
lesztése, ahol 50 százalékos ön-
rész vállalásával a gyengén lá-
tók részére szereznek be a ter-

Állománygyarapítás
vek szerint nagyobb betûs köny-
veket, illetve klasszikus mûve-
ket hangzó formában (kazetta).
A másik pályázati lehetõség a
könyvbeszerzést támogatja,
melyhez 30 százalék önerõ
szükséges. A képviselõk a szoci-
ális alapból illetve a kulturális
alapból biztosították a 220 ezer
forint önerõt, sikeres pályázat
esetén a Városi Könyvtár 560
ezer forint értékû állománnyal
gyarapszik.

Készül a város a majálisra �
kezdte híreit Babák Mihály pol-
gármester szerdán délután, lap-
zárta elõtt. A város elsõ embere
javasolja a szarvasiaknak, hogy
csatlakozzanak Kóródi Mária
miniszterasszony felhívásához
és a hétvégén takarítsanak lige-
tekben, nyaralók környékén és
a házaik elõtti utcarészeken.

Az elmúlt hét elseményei kö-
zött említette Babák Mihály a
rendkívüli testületi ülést, az
ezüstszõlõi idõsek és fogyaték-
kal élõk klubjának átadó ünnep-
ségét (10 millió forintot költött
rá a város), és azt a fórumot,
melyet húsvét elõtti pénteken
tartottak a mûvelõdési központ-
ban. A téma a város általános is-
koláinak sorsa volt, de szóba
kerültek óvodával kapcsolatos
kérdések is. A város vezetõje is-
mertette a XXI. századi iskola-
programot és megtárgyalták a
résztvevõk által felvetett véle-
ményeket. A múltheti tárgyalá-
sai közül kiemelte a Katasztrófa-
védelmi Fõigazgatósággal folyta-
tott megbeszélését és a Körös-
szögi Kht. közgyûlését, valamint
megemlítette azt a szerdai hely-
színi szemlét, melyet a Szlovák
Általános Iskola építkezésén
folytattak.

Egymás után tartották ülései-
ket a képviselõ-testület bizottsá-
gai, készülve a csütörtöki testü-
leti ülésre, melynek témái szer-
teágazóak. Figyelmébe aján-
lotta olvasóinknak azt a beje-
lentést, ami arról a lakópark-
r ó l  s z ó l ,  a m e l y  a  S z e n tesi
úton vállalkozásban épülne. A
testületi ülésen is téma lesz az
alsó fokú oktatási intézmények
és óvodák korszerûsítését célzó

A polgármester hírei
XXI. századi iskolaprogram.

Örömhírként fogalmazta meg
Babák Mihály, hogy megkezdõ-
dött a komp felé vezetõ új út
építése csakúgy, mint a furugyi
út építése. A városban folyó be-
ruházásokkal kapcsolatosan el-
mondta, jó ütemben folyik a
gyógyfûrdõ felújítása, bõvítése,
az UKIG jóváhagyta a mótyói
bekötõút pályázatának eredmé-
nyét. Hamarosan kezdõdhet a
Liszt Ferenc utcán a kövesút és a
gyomaendrõdi kerékpárút építé-
sének második üteme is.  El-
mondta a polgármester, hogy
mint eddig, továbbra is várható-
ak ellenõrzések a polgármesteri
hivatalnál a beruházások tekin-
tetében. Kérelemmel fordult Ba-
bák Mihály Kovács Kálmánhoz a
képviselõ-testület munkáját se-
gítõ informatikai fejlesztés
ügyében. A miniszter válaszá-
ban közölte, valószínüleg hama-
rosan pályázatot írnak ki ilyen
témakörben.

Pénzügyek: A KOMÉP Város-
gazdálkodási Kft.-nek 1 millió
836 ezer forintot fizetett ki az
önkormányzat útjavításra, 1
millió 110 ezret parkfenntar-
tásra, 2 millió 540 ezret köz-
tisztasági feladatok ellátásá-
ra. A képviselõk és külsõ bi-
z o t t s á g i  t a g o k  ( 3 1  f õ )  l e g -
utóbbi nettó tiszteletdíja 1 mil-
lió 642 ezer forint volt. (Bizott-
sági elnök képviselõ bruttó já-
randósága 165 ezer, képviselõé
123 ezer 750 forint, külsõ bi-
zottsági tagé 41 ezer 250 forint.)
A reginoális színház harmadik
havi támogatása 600 ezer forint
volt, a szlovák iskola építésének
3. részszámlája 69 millió 199
ezer forintról szólt.

� Mikor jött létre a szövetség
és mi volt a célja?

� A Tourintform Szövetséget
2001-ben hozták létre azzal a
céllal, hogy a Tourinform iro-
dák nagyobb ismertségre tegye-
nek szert és az ott dolgozók ér-
dekeit megfelelõen tudják kép-
viselni.

� Hány iroda tartozik jelen-
leg a szövetséghez?

� A szövetségnek 137 iroda a
tagja, ami tulajdonképpen orszá-
gos lefedettséget jelent. Békés
megyében kifejezetten jó a hely-
zet, hisz minden nagyobb tu-
risztikai központban létezik
már irodánk. A megyei központ
Gyulán található és ezen kívül
még hat irodával rendelkezünk.

� Mennyi idõre szól a vezetõ-
ség megbizatása és hogyan tör-
ténik megválasztásuk?

� A vezetõség három tagból,
egy elnökbõl és két alelnökbõl
áll. Megbizatásuk két évre szól,
de ha munkájuk elégedettséget
szül, akkor a ciklus végén újra-
választhatók. Az irodák vezetõi
közül természetesen bárki lehet
elnök vagy alelnök. Ehhez az
szükséges, hogy az irodaveze-
tõk kellõ számban támogassák
szavazatukkal.

� Hány jelölt közül választot-
ták meg alelnöknek?

� A tagok jelölése alapján hét
ember közül kellett kiválasztani
az alelnököket. A szavazatok
alapján dr. Aradi Csabáné lett az
egyik, jómagam a másik alel-
nök.

� Meglepetésként érte a kine-
vezés vagy azért lehetett rá szá-
mítani?

� Õszintén szólva számomra
már az is meglepetés volt, hogy
egyáltalán jelöltek e posztra.
Mindenesetre örömmel vettem
tudomásul, hogy íly mértékben
megbíznak szaktudásomban a

Szarvasi alelnököt
választottak

Ez év januárjában választották újra a
Tourinform Szövetség vezetõségét, ahol
Glózik Klárát a szarvasi Tourinform Iro-
da vezetõjét nevezték ki alelnöknek. Ez-
zel kapcsolatban kérdeztem a szövetség
munkájáról és az új poszttal járó felada-
tokról az immár alelnökként is dolgozó
irodavezetõt.

kollégák. Úgy érzem nagy meg-
tiszteltetés ez számomra, ugyan-
is 2001. augusztusában kerül-
tem a Tourinform Irodába.

� Milyen új feladatokkal, te-
endõkkel jár az alelnökség és
hogyan érinti ez helyi munká-
ját?

� Több mindenben kell elõre-
lépni, de elsõdleges feladatnak
tartom a tourinform irodák lét-
biztonságának megteremtését. A
legtöbb irodánk önkormányzati
kézben van, de mivel fenntartá-
suk nem kötelezõ feladat, sajnos
vannak települések ahol fenn-
maradási gondokkal küszköd-
nek évrõl évre. Jó hír viszont,
hogy egyre több helyen nyílik
tourinform iroda, ami azt mutat-
ja, hogy egyre inkább elismerik
szükségességét. A feladatok talán
annyiban változnak majd, hogy
nem pusztán Szarvas érdekeit
kell intenzíven képviselnem,
hanem az összes iroda érdekét
figyelembe kell vennem minden
egyes lépésemnél.

� Mint a szarvasi Tourin-
f o r m  I r o d a  v e z e t õ j e  é s  a
Tourinform Szöv etség újon-
nan választott alelnöke mit
g o n d o l ,  m i l y e n  e l õ n y ökkel
járhat megválasztása a város-
ra nézve?

� Természetesen az, hogy
megválasztottak, már önmagá-
ban elõnyt jelent. Gondolok itt
arra, hogy általam még ismer-
tebbé válik Szarvas neve. Bármi-
lyen rendezvényen, megbeszé-
lésen, kiállításon is veszek majd
részt alelnöki minõségben,
azért én a szarvasi Tourinform
Iroda vezetõje maradok. Arról
nem is beszélve, hogy új lehe-
tõségek nyílnak a kapcsolat-
rendszer bõvítésére, amit helyi
szinten is jól tudok majd hasz-
nosítani.

J. K.

Országos
sikerek

A mûvészeti alapiskolák szá-
mára, az Oktatási Minisztérium
által meghirdetett Országos Kép-
zõmûvészeti Versenyen a
Chován Kálmán Mûvészeti Alap-
iskola tanulói kiemelkedõ ered-
ményt értek el, festményeikkel,
textilképeikkel.

A Gyõrben rendezett döntõbe
� selejtezõk után � tíz tanuló ju-
tott be, akik saját korcsoport-
jukban az alábbi eredményt ér-
ték el:

I. díj Gyekiczki Péter és Tóth
Mariann;

II. díj Kovács Kitti, Varsányi
Anna, Tusjak Ágnes, Bakula Eri-
ka és Petrás Bernadett;

IV. díj Dezsõ Ilona és Rózsa
Melinda.

A díjnyertesek munkáit ápri-
lis 26-án Nagykõrösön kiállítá-
son mutatják be, és a szarvasi
közönség is láthatja majd, a
képzõmûvész tanulók évzáró
kiállításán.

Szarvas város képiselõi,  a
múlt hét csütörtökön tartott
rendkívüli ülésükön egy ellen-
szavazattal,  egy tartózkodás
mellett döntöttek arról, hogy a
Choán Kálmán Mûészeti Alapis-
kola átadásának szándékát � a
megyei önkormányzat felé � ki-
nyilvánítják.

A térségi feladatokat �
szentandrási, öcsödi kihelyezett
tagozatok � is ellátó intézmény
munkájáról csak pozitívumok
hangzottak el,  megemlítve,
hogy a rendkívüli testületi ide-
jén is megyei fafúvós verseny
zajlott Szarvason. Arról viszont,
hogy az iskola kielégítõ elhelye-
zési körülmények között mûkö-
dik, már nem tudtak beszámol-
ni a szarvasi képiselõk, de ép-
pen ez volt az egyik indok a me-
gyei fenntartásba adásra: ahol a
kötelezõ feladat jelentkezik, ott
a forrásnak is inkább meg van a

Nagyobb lehetõségek
lehetõsége. Az is elhangzott,
hogy az elmúlt ciklust a megyei
önkormányzat 600 milliós
pénzmaradánnyal zárta. Emel-
lett arra is lehetõséget látnak a
szarvasi képiselõk, hogy a me-
gyénél kiteljesedhessenek, sõt
bõvülhessenek is a Chován Kál-
mán Mûészeti Alapiskola kistér-
ségi feladatai, tágabb körben
folytatódhasson a mûészeti kép-
zés, nevelés. Nyomatékkal
hangzott el, hogy az átadás szán-
dékának kinyilvánítása még
nem jelenti feltétlenül az átadást
� de a törényi határidõ miatt
szükséges az elvi döntés �,
mindössze azt jelenti, hogy a jö-
võbeni potenciális fenntartóval,
a megyei önkormányzattal tár-
gyalást kezdenek, s megpróbál-
ják egy konkrét szerzõdésterve-
zetben megjeleníteni Szarvas
város és a mûvészeti iskola érde-
keit.                                              T. L.

Ruzicskay
szobra

A Nemzeti Kulturális Örökség
Minisztériuma idén is kiírta pályá-
zatát a köztéri képzõ- és iparmûvé-
szeti alkotások támogatására.
Szarvas Város Önkormányzatá-
nak Képviselõ-testülete januári
ülésén úgy határozott, hogy a Kos-
suth szobor mintájára ezúttal
Ruzicskay György festõmûvész
mellszobrának elkészítéséhez
próbálnak idén pályázat útján
anyagi támogatást szerezni � fog-
lalta össze lapunk kérésére a tör-
ténteket dr. Réthy Vilmosné, az
Intézményfelügyeleti Osztály ve-
zetõje.

A pályázat benyújtásának határ-
ideje május 15., ezért a képviselõ-
testület árajánlatot kért két szarva-
si szobrásztól is. Az árajánlatok
elbírálása után Mihály Bernadett
szobrásszal állapodott meg a vá-
ros a mellszobor és a posztamens
megalkotásában, aki 1.480.000
forintért (+ ÁFA) vállalta a megva-
lósítást, majd elkészítette a szo-
bor makettjét. A pályázat leadásá-
hoz szükséges egy független szak-
értõi bizottság véleménye is, ezért
április 17-én a Képzõ- és Iparmû-
vészeti Lektorátus megtekintette,
majd támogatásáról biztosította a
pályázatot, az elkészült makettel
együtt, amit a rendkívûli testületi
ülésen a képviselõk is megnézhet-
tek. A pályázati kiírásban ugyan
nem szerepelt kötelezõ feltétel-
ként önerõ biztosítása, de mint
köztudott, annak megléte pozití-
van befolyásolhatja a támogatott-
ság mértékét. Az önkormányzat
mûvelõdési-, valamint idegenfor-
galmi bizottsága ezért 100-100
ezer forintot különített el e célra a
közmûvelõdési és az idegenfor-
galmi alapból. A Komép Város-
gazdálkodási Kft. költségbecslést
adott a talapzat elkészítésére, 505
ezer forint értékben. Így összesen
több mint 700 ezer forint tüntet-
hetõ fel önerõként, amit közada-
kozással is ki lehetne egészíteni a
pályázat sikere érdekében. A szo-
bor helye az elképzelések szerint
leginkább az Alkotóház elõtti ud-
var lehetne. A pályázat elbírálása
júniusra várható, így nyertes pá-
lyamunka esetén akár a festõmû-
vész születésének évfordulójával
(augusztus 16.) is egybe lehetne
kötni a szobor leleplezését.    J. K.

Röviden
Kiállítás

Tót Alfija festõmûvész mun-
káiból nyílik kiállítás április 25-
én, pénteken 16 órakor a
Tessedik Sámuel Múzeumban. A
kiállítást Babák Mihály polgár-
mester nyitja meg.

Könyv
Tájékoztatásul közöljük,

hogy a Szilvássy László kiadásá-
ban megjelent Család és közélet
címû kötet a Könyv-kazetta
Szaküzletben kapható Szarva-
son a Kossuth utcán, a volt
Agrobank épületében.

Közlekedési
támogatás

A közlekedési támogatás be-
adásának határideje 2003. ápri-
lis 30-án lejár. Aki még nem
adta be a kérelmét, kérjük,
hogy a Polgármesteri Hivatal
44-es irodájában szíveskedjen
leadni. A határidõ lejárta után
kérelmeket nem tudunk elfo-
gadni.

Polgármesteri Hivatal

Meghívó
Az MSZP Szarvasi Szervezete

értesíti tagságát és az érdeklõdõ-
ket, hogy soron következõ gyû-
lését 2003. május 8-án, csütörtö-
kön 18 órai kezdettel tartja. A
tagság megjelenésére feltétlen
számítunk, a szimpatizánsokat
szívesen látjuk. A rendezvény
helye Szarvas, Szabadság út 36.
(Lengyel-palota).

Az MSZP elnöksége

Környezetünk
 érdekében

A Szarvas-Békésszentandrási
Körös-Holtág Hasznosító Egye-
sület elnöksége � csatlakozva a
Magyar Tájékozódási Futó Szö-
vetség és a Magyar Turista Egye-
sület kezdeményezéséhez � fel-
hívja és kéri az egyesület tagjait,
valamint a holtág menti ingat-
lantulajdonosokat, vízhasználó-
kat, hogy 2003. április 26-án,
szombaton takarítsák ki a víz-
partokat, szedjék össze a szeme-
tet szemeteszsákba, ha megtehe-
tik vigyék ki a szeméttelepre,
vagy a saját háztarátsi szeméttel
együtt szállíttassák el a szokásos
módon.

Tisztább, egészségesebb víz-
part i  környezetünk érdeké-
ben tegyék meg, meglátják ér-
demes!

Gaál Sándor elnök


